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IiNa osnovu Člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Cme Gore, gospodinu
iti

Aleksandru Stijoviću, ministru poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede u Vladi | 

Cme Gore, postavljam sljedeće

7J

POSLANIČKO PITANJE
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Poštovani gospodine Stijoviću,

Kako će se neblagovremeno usvajanje Agrobudžeta i kašnjenje u realizaciji mjera 

podrške poljoprivrednim proizvođačima odraziti na očuvanje, jačanje i unapređenje 

poljoprivredne proizvodnje? Da li su poljoprivredni proizvođači ostali bez mjera 

podrške ili je utvrđeni Agrobudžet, bez obzira na kašnjenje, snažno fokusiran na 

poljoprivredne proizvođače?

Kako ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede planira da riješi problem 

sa kojim se suočavaju poljoprivredni proizvođači zbog poremećaja na tržištu stočne 

hrane, koje je dovelo do povećanja cijena koncentrovane hrane i drugih inputa koji 
direktno utiču na poljoprivrednu proizvodnju?

Obrazloženje ću dati na sjednici Skupštine.

Odgovor tražimi u pisanoj formi.
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Predmet: Odgovor na poslaničko pitanje poslanice Zdenke Popović

Poslanica Zdenka Popović, postavila je sljedeće pitanje na koje traži odgovor i u 
pisanoj formi, od strane ministra poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede:

POSLANICKO PITANJE

Kako će se neblagovremeno usvajanje Agrobudžeta i kašnjenje u realizaciji mjera 
podrške poljoprivrednim proizvođačima odraziti na očuvanje, jačanje i unapređenje 
poljoprivredne proizvodnje? Da li su poljoprivredni proizvođači ostali bez mjera 
podrške ili je utvrđeni Agrobudžet, bez obzira na kašnjenje, snažno fokusiran na 
poljoprivredne proizvođače?

Kako Ministarstvo poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede planira da riješi problem 
sa kojim se suočuvaju poljoprivredni proizvođači zbog poremećaja na tržištu stočne 
hrane, koje je dovelo do povećanja cijena koncetrovane hrane i drugih inputa koji 
direktno utiču na proizvodnju?

Na postavljeno poslaničko pitanje dajemo sljedeći

ODGOVOR

Poštovana gospođo Popović,

Prije svega da Vam se zahvalim na postavljenom pitanju.
Ističemo da smo ovogodišnjim Agrobudžetom opredijelili sredstva u iznosu 44,8 mil. 
EUR, od čega su nacionalna izdvajanja do sada najveća, odnosno 27,1 mil. EUR, što 
je za 2,8 mil. EUR više u odnosu na prethodnu godinu. Dakle, Ministarstvo 
poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede i ova Vlada ulažu napore da stvori ambijent u 
kome bi osigurala stabilnost dohotka poljoprivrednih proizvođača, ojačala njihovu 
konkurentnost i u krajnjem osnažila sektor u cijelini.

Tačno je da se kasnilo sa usvajenjem Agrobudžeta, i upravo iz tog razloga kako 
poljoprivredna proizvodnja ne bi trpjela, u sarađnji sa Ministarstvom finansija 
pokrenuli smo privremeno finansiranje i redovno, na mjesečnom nivou, vršena je 
isplata poljoprivrednim proizvođačima u onim sektorima u kojima je to bilo prioritetno 
i neodložno. Ovdje prije svega mislimo na sektor stočarstva i na isplatu premija za 
mlijeko, kao i na korisnike staračkih naknada, koji su pripadajuća primanja po ovom 
osnovu ostvarivali redovno, bez kašnjenja. Ministarstvo je na vrijeme reagovalo i u
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svim onim slučajevima gdje je procijenjeno da bi čekanje donošenja budžeta uticalo 
negativno na proizvođače i njihova domaćinstva.

Ono što je bitno istaći jeste da ovogodišnji Agrobudžet predstavlja rezultat 
zajedničkog rada administracije, udruženja poljoprivrednih proizvođača, privrednika i 
naučnih institucija, i predstavlja dobar balans između realne situacije u crnogorskoj 
poljoprivredi i zahtjeva Evropske unije i međunarodnih partnera. Poljoprivredni 
proizvođači na raspolaganju imaju oko šezdeset mjera podrške, sve su prilagođene 
nastalim okolnostima, i iste će biti u cijelosti sprovedene, a sva plaćanja realizovana 
do kraja godine. Poljoprivrednici neće trpjeti posljedice, niti će biti uskraćeni ni za 
jedan vid plaćanja koje ih zakonom sljeduju, ni u oblasti direktnih plaćanja ni u dijelu 
investicija. Sve zasađene i zasijane površine poljoprivrednog zemljišta ove godine 
biće subvencionisane. Svako grlo stoke u sistemu premija biće isplaćeno, svaki litar 
mlijeka predat mljekari ili prerađen u sir. Sve investicije u oblasti ruralnog razvoja, 
koje i obuhvataju najveći set mjera podrške, koje sprovedu poljoprivredni proizvođači 
tokom ove godine, biće podržane od strane Ministarstva. Naravno, sve uz poštovanje 
procedura i zakonskih normi.

Osnažili smo mjere podrške, povećali iznose premija po grlu i po hektaru, proširili 
obuhvat investicija, a pomenućemo samo neke:

• Pokretanje i razvoj poslovanja mladih poljoprivrednika 
Komponenta I - Podrška pokretanju poslovanja mladih poljoprivrednika

Podrška 100%, maksimalno do 10.000 € po odobrenom biznis planu i po jednom 
mladom poljoprivredniku.

Komponenta II - Podrška razvoju poslovanja mladih poljoprivrednika - Nova mjera

Podrška 70%, maksimalno do 7.000 € po odobrenom biznis planu i po jednom 
mladom poljoprivredniku.

Korisnici: mladi Ijudi od 18 do 30 godina, koji se već bave poljoprivrednom 
proizvodnjom na svom registrovanom poljoprivrednom gazdinstvu.

• Kreirana je nova mjera u cilju poboljšanja uslova života na selu, a namijenjena 
je porodicama koje žive u ruralnim sredinama, podrška je 100% odnosno do 
10.000 EUR.

Podršku je moguće ostvariti za:
- kupovina osnovnog stada (steonih junica, priplodnih ovaca, priplodnih koza, 
nazimica);
- adaptacija štalskih objekata;
- adaptacija objekata i prostorija u kojima se odvija prerada poljoprivrednih 
proizvoda;
- kupovina opreme za primarnu proizvodnju i /ili preradu, itd...
Podrška 100%, maksimalno do 10.000€.
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• U povrtarskoj proizvodnji uvedena je nova komponenta za podizanje 
plastenika, dok je u voćarstvu uvedena podrška za nabavku protivgradne 
mreže sa pratečom konstrukcijom, uz podršku od 80% vrijednosti investicije.

• Opredijelili smo oko milion eura za nabavku mehanizacije, priključaka i 
opreme, i obezbijedili podršku za nabavku dvoosovniskih traktora.

• Povećali smo iznose premija u stočarstvu
• Obezbijedili smo podršku od 80% vrijednosti investicije za one proizvođače 

koji žele da nabave opremu za preradu, čuvanje i pakovanje, kao i za 
adaptaciju objekata.

• Kako bi riješili pitanje navodnjavanja, a uzimajući u obzir činjenicu da je za 
uspješno bavljenje poljoprivredom jedan od preduslova redovno 
navodnjavanje obradivih površina, unaprijedili smo mjeru kojom se sad 
predviđa adaptacija postojećih bunara i nabavka opreme i za realizaciju ove 
mjere predviđa se veći iznos podrške u odnosu na prethodni period.

Dakle, novim Agrobudžetom nije previđeno smanjenje ni jednog vida podrške, većje 
naprotiv obuhvaćen veći broj investicija nego prethodnih godina i uvedene su nove 
mjere.

Kada je riječ o koncentrovanoj stočnoj hrani važno je napomenuti da je Crna Gora 
uvozno zavisna zemlja gotovo za sve proizvode i samim tim potpuno izložena 
kretanjima na regionalnom i svjetskom tržištu, te da kao takva ne može uticati na 
formiranje cijena, a još manje ograničiti iste, budući da se one slobodno formiraju na 
tržištu.

Ono što je ovo ministarstvo preduzelo u cilju pomoći proizvođačima koji u ishrani 
stoke koriste koncentrovanu stočnu hranu je da smo već pokrenuli mjeru pomoći 
nabavke koncentrovane stočne hrane za ishranu proizvodnih grla u govedarstvu, 
ovčarstvu, kozarstvu, svinjarstvu i živinarstvu, kao i nosiocima dozvola za 
akvakulturu/marikulturu u nabavcl hrane za tov ribe u iznosu od 0,05€ po kilogramu. 
Dakle, ovo ministarstvo je imalo sveobuhvatan pristup prilikom reagovanja u ovim 
izazovnim vremenima i nije izabralo selektivnu podršku, kako pojedini smatraju da to 
treba činiti, odnosno da svu podršku treba usmjeriti samo jednom sektoru ne 
obazirući se na probleme i drugih poljoprivrednih proizvođača. Za ovakvo 
opredjeljenje i pravilno sagledavanje stanja na terenu bllo je potrebno određeno 
vrijeme, što su pojedini politički subjekti koristili za neosnovane kritike.

Takvi potezi nas neće obeshrabriti, naprotiv, naš tim u ministrarstvu nastavlja da još 
snažnije, posvećenije i istrajnije pruža podršku crnogorskoj poljoprivredi, kako bi 
riješilo brojne naslijeđene probleme, ali 1 kako bi dalo novi zamah poljoprivrednoj 
proizvodnji i stvorilo uslove za razvoj ukupnog ekonomskog ambijenta.

Aleksandar Stijović 

MINISTAR
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